
Ministar Dačić učestvovao na sastanku Zapadnobalkanske šestorke koji je održan u Prištini
sreda, 25. mart 2015.

Prvi potpredsednik Vlade Srbije i ministar spoljnih poslova Ivica Dačić i potpredsednica Vlade i
ministarka građevinarstva, saobraćaja i infrastrukture Zorana Mihajlović učestvovali su danas u
Prištini na neformalnom sastanku ministara spoljnih poslova i ministara transporta
Zapadnobalkanske šestorke. 
  
U nastavku je govor prvog potpredsednika Vlade Srbije i ministra spoljnih poslova Ivice Dačića
koji je tom prilikom održan:

„Poštovani gospodine predsedavajući,
Poštovani komesari,
Drage kolege,
Dame i gospodo,

Zadovoljstvo mi je što imam priliku da učestvujem na ovom regionalnom skupu koji u svom
nazivu sadrži simboliku našeg današnjeg sastanka, kao nastavka beogradskog koji smo imali
pre samo šest meseci u ovom istom formatu, kao i budućih koje ćemo imati, a to je:
„Unapređenje povezanosti".

Nesporno je da je u regionu Zapadnog Balkana posle puno turbulencija, ostvaren suštinski
napredak, kako u pogledu izgradnje mira i demokratije, tako i na planu regionalne saradnje i
evropskih integracija. U tom smislu, bio sam ponosan kada sam u govoru VP EU Federike
Mogerini na sednici Saveta bezbednosti UN posvećenoj saradnji između UN i regionalnih i
podregionalnih organizacija, u Njujorku, 9. marta ove godine čuo da: „Danas, Balkan svima nudi
razloge da budu ponosni i optimistični" (The Balkans offer us all, today, reasons to be proud
and optimist). Shvatio sam ovu poruku kao pohvalu ali i kao obavezu. Obavezu koja je naš
zajednički interes: da unapredimo saradnju, da jačamo stabilnost u regionu i pre svega da se
borimo za bolji i prosperitetniji život naših građana.

Vizija članstva u EU je bila glavni pokretački faktor niza reformskih aktivnosti i pozitivnog
razvoja u regionu. Ona to ostaje i u perspektivi. Uveren sam da će ona nastaviti da doprinosi
jačanju svih oblika povezivanja, od omladine i sporta preko privrede i ekonomije do ključnih
infrastrukturnih projekata. U potpunosti se slažem sa komesarom Hanom kada kaže da će
primena ciljeva iz „Berlinskog procesa" dovesti do konkretnih rezultata koji će region učiniti
jedinstvenijim i bližim EU. Dodao bih da projekti u raznim segmentima, koji su započeti ili tek
planirani, povećavaju naša očekivanja i nadanja ali i svest o tome da treba da uložimo više
napora kako bi ostvarili zajedničke ciljeve.
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Želim da vas i ovom prilikom uverim da je moja zemlja spremna na intenziviranje reformskih
napora koji već daju konkretne i vidljive rezultate, kao i na tešnju saradnju u okviru regiona, kao
i sa članicama EU u cilju ostvarivanja održivog ekonomskog rasta koji će – bez ikakve sumnje –
doneti kvalitetniji život našim građanima i koji će nas približiti članstvu u EU. Iskrena saradnja je
osnova stabilnosti našeg regiona, na čemu će Republika Srbija istrajati kao pouzdan partner.

I dok ovo govorim, nekako mi se nameće pitanje: ko bi bili glavni nosioci ovih progresivnih
ideja? Odgovor je jasan, kao u svemu što je napredno i pozitivno, svakako, pre svih mladi ljudi.
U tom smislu, dozvolite mi da podsetim da je predsednik Vlade Republike Srbije pokrenuo
inicijativu o formiranju Unije mladih zapadnog Balkana, što je prvobitno predložio na Samitu o
Zapadnom Balkanu u Berlinu avgusta prošle godine. Njen cilj je upravo ono o čemu danas
razgovaramo, povezivanje, odnosno uspostavljanje održive regionalne saradnje među mladima
i institucijama za mlade. To će, uveren sam, dugoročno posmatrano, rezultirati stabilnošću i
napretkom regiona i doprineti jačanju demokratije i tolerancije, bez koje nema ni stabilnosti, ni
preko potrebnog prosperiteta.

Danas će se ovde govoriti prvenstveno o povezivanju u oblasti infrastrukture i transporta, što
jeste ključno radi veće mobilnosti ljudi, kretanja roba i jačanja ekonomija u regionu. Kao što
verujem u zajedničku evropsku budućnost zapadnog Balkana tako verujem i u njegovu
ekonomsku perspektivnost i konkurentnost zahvaljujući našem najvećem kapitalu, mladim,
školovanim ljudima koje je potrebno smišljeno zapošljavati, ali i transportnoj mreži koju zajedno
planiramo da izgradimo, uz pomoć naših prijatelja i partnera iz Evropske unije, sa ciljem pune
integracije zapadnog Balkana u mrežu evropskih transportnih koridora.

Hvala na pažnji."
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